
Kuntalaisaloitteet vuodelta 2021

D:no Aloitteen tekijä Aloitteen asia Saapunut Lähetetty 

valmisteltavaksi

Käsittely Toimenpiteet/vastaukset

54.55.551.2021 Jorma Mattinen Puukoulu ja Anttolan koulun 

suunnittelu

28.1.2021 Jukka Oikari, 

Tekninen toimiala

68.05.056.2021 Jukka Nokelainen Kesätyöseteli nuorille 1.2.2021 Anna Tolvanen, 

Tekninen toimiala

Tekla 26.10.2021 

§ 188

Esitys talousarvioon v. 2022/30000 €: kesätyöseteli v. 2005-2007 syntyneille, 100 kpl á 300 €

Veli-Pekka 

Vepsäläinen

Loikansaaren siirtäminen 

Kallislahden koulun 

oppilaaksiottoalueesta 

Kellarpellon 

oppilaaksiottoalueeseen

1.2.2021 Mikko Ripatti Siv.ltk 25.3.2021 § 

41

Ripatin vastaus: Olemme vastaanottaneet 1.2.2021 kuntalaisaloitteesi liittyen aloitteeseesi 

Loikansaaren siirtämiseksi Savonlinnan Kallislahden koulun oppilaaksottoalueesta Kellarpellon 

oppilaaksiottoalueeseen.

Tekemäsi aloite kuuluu Savonlinnan kaupungin hallintosäännön 4-5§ mukaisesti 

sivistyslautakunnan toimivaltaan. Valmistelemme asiaa päätöksentekoon niin, että aloitteesi 

käsitellään tämän kevään aikana sivistyslautakunnassa. 

Ilmoitan tarkemman käsittelyajan sen varmistuttua. Halutessasi saat minulta lisätietoja

123.01.011.2021 Jaakko Kupiainen Pormestarihallinnon 

käyttöönotto

23.2.2021 Aki Rasimus Hallintojohtaja-kaupunginlakimiehen vastaus 23.2.2021: "Olette jättänyt 23.2.2021 

kuntalaisaloitteen.

Aloite on minulla valmistelussa. Tavoitteellinen aikataulu asian käsittelylle olisi kesäkuun loppu 

2021. Aikataulu tulee tarkentumaan kevään aikana."  Jaakko Kupiaiselta tullut huomautus 

8.9.2021; asian käsittelemättä jättäminen. Sama asia käsitellään valtuustoaloitteissa.

149.04.041.2021 Jorma Mattinen Punkaharjun pitäjän alueen 

toimenpiteet asumisen 

edistämisestä ja 

markkinoinnista

8.3.3021 Tekninen toimiala, 

elinkeinopalvelut

Elinkeinojaosto 

15.6.2021 § 113

Elinkeinojaosto esittää kaupunginhallitukselle ja valtuustolle selostuksen mukaiset toimenpiteet 

tiedoksi ja kaupunginvaltuustolle esitetään kuntalaisalite loppuunkäsitellyksi.

150.53.539.2021 Jenni Luukkanen Liikenneturvallisuuden 

parantaminen välillä Nojanmaa-

Haapala (Enonkoskentie)

8.3.2021 Tekninen toimiala  / 

Pirjo Salmi

 

173/04/049/2021 Jorma Mattinen Savonrannan kaupunginosan 

asumisen markkinoinnin 

tehostaminen ja kehittäminen

18.3.2021 Tekninen toimiala, 

elinkeinopalvelut

Elinkeinojaosto 

15.6.2021 § 114

Elinkeinojaosto esittää kaupunginhallitukselle ja valtuustolle selostuksen mukaiset toimenpiteet 

tiedoksi ja kaupunginvaltuustolle esitetään kuntalaisaloite loppuunkäsitellyksi.

211/51/519/2021 Jorma Mattinen Monipaikkaisuuden 

toimenpideohjelma

7.4.2021 Tekninen toimiala, 

elinkeinotoimi

Elinkeinojaosto 

15.6.2021 § 112

Elinkeinojaosto esittää kaupunginhallitukselle ja valtuustolle selostuksen mukaiset toimenpiteet 

tiedoksi ja kaupunginvaltuustolle esitetään kuntalaisalite loppuunkäsitellyksi.

224/57/570/2021 Jorma Mattinen Puurakentamista edistävä 

ohjelmahanke

12.4.2021 Tekninen toimiala, 

elinkeinotoimi

Tekla 9.11.2021 § 

204

Lautakunta päättää merkitä kuntalaisaloitteen tiedoksi ja toteaa, ettei se anna tässä vaiheessa 

aihetta jatkotoimenpiteisiin.
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225/54/540/2021 Jorma Mattinen Tietoliikenneverkosto ranta-

asemakaava-alueille

12.4.2022 Tekninen toimiala Päivi Behm 

15.9.2021 

sähköposti 

Mattiselle

Kaupunki on strategiassaan pitänyt tietoliikenneverkon kehittämistä tärkeänä ja tukee asiaa 

resurssiensa puitteissa. Asia on nähty tärkeänä myös Etelä-Savon maakunnan päätöksenteossa ja 

ohjelmissa. Kaupunki ml. tekninen toimiala neuvottelee säännöllisesti verkkoyhtiöiden kanssa 

kehittämis- ja rakentamishankkeista sekä verkostotarpeiden yhteensovittamisesta, varsinkin 

taajamissa toimittaessa. Yleensä johtoverkot seuraavat tie- tai katualueiden maastokäytäviä sekä 

haja-asutusalueella kaivannot tai tukiasemat sijoittuvat monesti myös kaavoittamattomalle tai 

metsätalousvaltaiselle alueelle, mihin kaavaotteita ei tarvita pyytää. Verkoston suunnittelu ja 

rakentaminen kuuluvat verkkoyhtiöille sekä niiden sijoittamisen optimointi kustannustehokkaasti 

ja yhtiöiden asiakkaat huomioon ottaen. Savonlinnassa tietoliikenneverkon kattavuus on 

keskustaajamassa yli 90 % sekä myös haja-asutusalueella noin 80 %.  Tämä mahdollistaa 

etäpalveluiden saavutettavuuden sekä tukee monipaikkaista asumista ja saaristoasumista. 

Savonlinnassa verkoston kattavuus on erittäin hyvällä tasolla jo nyt muuhun maakuntaan 

verrattuna. Toki verkoston kattavuus ei aina ole sama asia kuin halukkaat liittyjät, vaikka 

mahdollisuudet löytyisivät, niin kaikilta asiakkailta ei välttämättä löydy halukkuutta ottaa 

palveluita käyttöön. 

258/54/540/2021 Jorma Mattinen Pertinpellon alueen kaava-

tonttien hinnoittelu ja 

markkinointi

21.4.2021 Tekninen toimiala Riku Mönkkönen 

9.2.2022 

sähköposti 

Mattiselle

Savonlinnan kaupungilla on vapaita omakotitontteja Pertinpellon viereisellä niin sanotulla 

Stenbergin -alueella tällä hetkellä 20 kpl. Kunnallistekniikan rakentaminen ja uusien tonttien 

markkinoille tuominen ei ole tässä tilanteessa kannattavaa.

Kerimäellä on valmisteilla keskustaajaman asemakaavan tarkistus. Kaavassa tutkitaan esimerkiksi 

tällä hetkellä vähäisellä kysynnällä olevien tonttityyppien, kuten rivitalotonttien muuttamista 

omakotitalorakentamiselle soveltuviksi. Tällainen menettely täydentää olemassa olevaa 

yhdyskuntarakennetta, eikä edellytä suuria investointeja kunnallistekniikkaan. ”Uudet” tontit 

tuodaan aikanaan teknisen lautakunnan hinnoiteltavaksi.

Kevään ja kesän 2021 aikana tonttipalvelut uudistivat verkkosivunsa ja toteuttivat sosiaalisessa 

mediassa markkinointikampanjan, jolla tavoitettiin noin 32 000 ihmistä. Kampanja näkyi 

kyselyiden määrässä ja lisäsi merkittävästi käyntejä tonttipalveluiden verkkosivuilla. Vuoden 2022 

alusta kaupunki on toteuttanut tonttimarkkinointia osana #naapuriksisavonlinnaan -kampanjaa. 

Kampanjassa markkinoidaan koko nykyisen Savonlinnan alueen tontteja.

258/54/540/2021 Jorma Mattinen Etätyömahdollisuus Kerimäen 

koulukeskuksella

21.4.2021 Sivistysvirasto siv.ltk 17.6.2021 § 

89

Sivistyslautakunta merkitsee tiedoksi lähiopetusta säätelevän lainsäädännöllisen tilanteen ja 

kuntaliiton Opetus- ja kulttuuriministeriölle 22.9.2020 tekemän aloitteen etäopetuksen 

mahdollistamiseksi. 

258/54/540/2021 Jorma Mattinen Tontti-, asunto- ja vuokratilojen 

markkinointi

21.4.2021 Tekninen toimiala, 

elinkeinopalvelut
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258/54/540/2021 Jorma Mattinen Tullaan tutuksi tapaamalla 21.4.2021 Tekninen toimiala, 

sivistysvirasto, 

elinkeinotoimi, 

keskushallinto

258/54/540/2021 Jorma Mattinen Risutalkoot, Puruvesi 

näkymään

21.4.2021 Tekninen toimiala

276/53/532/2021 Tarja Makkonen Yrityspysäköinti keskustassa 7.5.2021 Tekninen toimiala Asia on valmisteilla teknisellä toimialalla.

376/54/542/2021 Jukka Nokelainen Uimahyppytorni 1.7.2021 Tekninen toimiala, 

Aurava Raili, Räty 

Simo

Kaupunginvaltuusto on talousarviokäsittelyssä hyväksynyt uimahyppytornin rakentamisen, kv 

20.12.2021 § 135 , 30 000 €.

383/54/542/2021 Erja Kilpeläinen Asiointilaituri Ilokallionlahti 6.7.2021 Tekninen toimiala, 

Haajanen Jyrki

Tekla 14.12.2021 

§ 243

Yksi laituri muutetaan kokeiluluontoiseksi asiointilaituriksi kevään 2022 aikana. Poistetaa mikäli 

käytössä havaitaan väärinkäytöksiä tai muuta haittaa.

442/53/532/2021 Eläkeliiton Savonrannan yhdistys ryParkkisakkojärjestelmän 

poistaminen

31.8.2021 Rasimus Aki  

449/02/021/2021 Jorma Mattinen Rahoitusosuus Putikon aseman 

matkustajalaiturin 

kustannuksiin

8.9.2021 Petriläinen Arja, 

Tekninen toimiala

525/54/549/2021 Jorma Mattinen Valokuituverkoston 

rakentaminen Kääpäsaaren 

alueelle

20.10.2021 Tekninen toimiala
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573/02.021/2021 Jorma Mattinen Hyväksyttyjen aloitteiden 

toimenpiteet talousarivoon

10.11.2021 Hytönen Seija, 

Matilainen Päivi

 Hyvä Jorma Mattinen, kiitos lähettämästänne kuntalaisaloitteesta ”Hyväksyttyjen aloitteiden 

toimenpiteet talousarvioon”. Kuntalaisaloitteiden osalta on toimialoja ohjeistettu toimimaan 

kuntalain 23 §:n mukaisesti siten, että aloitteen tekijälle ilmoitetaan aloitteen johdosta tehdyt 

toimenpiteet. Asianhallintajärjestelmästä tehdyn tarkastelun pohjalta voidaan todeta, että näin 

on käsiteltyjen aloitteiden osalta toimittu. Kaupunginvaltuuston tietoon kuntalaisaloitteet ja 

niiden johdosta tehdyt toimenpiteet viedään vuosittain maaliskuun loppuun mennessä (aloitteet 

edelliseltä vuodelta). Tarkastelun perusteella ei korona-ajalla ole ollut vaikutusta aloitteiden 

käsittelyaikatauluun. Kuntalaisaloitteiden pohjalta hyväksytyt toimenpiteet ja niissä tarvittavat 

määrärahat kuuluvat ns. normaaliin talousarviovalmisteluun. Elinkeinotoimelta saadun tiedon 

mukaan kumppanuuspöydissä tehtyjen aloitteiden osalta toimitaan niin, että aloitteet menevät 

kumppanuuspöytien puheenjohtajien käsittelyyn ja sieltä edelleen elinkeinojohtajan toimesta 

toimialajohtajille sekä kaupunginjohtajan johtoryhmän käsittelyyn. Kumppanuuspöytien 

toimenpide-esitysten osalta on asian käsittelijöitä ohjattu toimimaan samoin kuin muualta 

tulleiden kuntalaisaloitteiden osalta. Yhtenäistä raporttia kumppanuuspöydissä tehtyjen 

toimenpide-esitysten ja aloitteiden seurannasta ei ole käytettävissä. Muiden kuntalaisaloitteiden 

osalta raportti kootaan ja tuodaan tiedoksi vuosittain kaupunginvaltuuston käsittelyyn.

Kuntalaisaloitteiden osalta on toimialoja ohjeistettu toimimaan kuntalain 23 §:n mukaisesti siten, 

että aloitteen tekijälle ilmoitetaan aloitteen johdosta tehdyt toimenpiteet. 

Asianhallintajärjestelmästä tehdyn tarkastelun pohjalta voidaan todeta, että näin on käsiteltyjen 

aloitteiden osalta toimittu. Kaupunginvaltuuston tietoon kuntalaisaloitteet ja niiden johdosta 

tehdyt toimenpiteet viedään vuosittain maaliskuun loppuun mennessä (aloitteet edelliseltä 

vuodelta). Tarkastelun perusteella ei korona-ajalla ole ollut vaikutusta aloitteiden 

käsittelyaikatauluun. Kuntalaisaloitteiden pohjalta hyväksytyt toimenpiteet ja niissä tarvittavat 

määrärahat kuuluvat ns. normaaliin talousarviovalmisteluun.

Elinkeinotoimelta saadun tiedon mukaan kumppanuuspöydissä tehtyjen aloitteiden osalta 

toimitaan niin, että aloitteet menevät kumppanuuspöytien puheenjohtajien käsittelyyn ja sieltä 

edelleen elinkeinojohtajan toimesta toimialajohtajille sekä kaupunginjohtajan johtoryhmän 

käsittelyyn. Kumppanuuspöytien toimenpide-esitysten osalta on asian käsittelijöitä ohjattu 
587/04.049/2021 Jorma Mattinen Lapsiperheiden saaminen 

Savonlinnaan ja taajamiin

22.11.2021 Elinkeinopalvelut Elinkeinojaosto 

15.12.2021 § 193

Esitys kh:lle ja kv:lle

628/04.040/2021 

22/00.01.03.03/2

022

Jorma Mattinen Kumppanuuspöytien 

aloitteiden seuranta ja niiden 

käsittely

4.12.2021 Elinkeinopalvelut

645/02.022/2021  

53/00.01.03.03/2

022

Jorma Mattinen Pysyvien rakennusten 

poistoaikojen pidentäminen

29.12.2021 Petriläinen Arja  
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